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一、我國憲法保障人民權利，係採相對保障而非絕對保障，試從下列三子題詳予說明之： 
革命民權（7分） 
憲法保障之概括規定（8分） 
事前保障與事後保障之憲法依據（10分） 

二、試以「財政監督權」為焦點，引述憲法相關規定，比較說明立法院、行政院與監察

院之關係。（25分） 

三、將下列英文譯為中文，中文譯為英文。 
任何機構不可能沒有害群之馬，然知法犯法的警察是少之又少。當我看到警察在烈

日之下，站在街頭指揮交通，駕著警車在街上巡邏，就為之肅然起敬。（10分） 
 Although most commercials only take 15-30 seconds, an astounding amount of time 

and money go into their production. Marketing agencies invest a lot of money into 
research on the most effective ways to persuade consumers to buy their products.  
Unfortunately, these methods typically rely on appeals to emotion rather than logic, and 
thus can effectively manipulate viewers into purchasing products that they really don’t 
need. Media critics call for increased public awareness of advertising techniques and 
their potentially harmful effects. （10分） 

四、英文作文：（30分） 
Write an English composition of no more than 400 words on the following topic: 

A Traffic Accident 


